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I N T E R P E L L A T I O N  

 

Till: S k o l n ä m n d e n s  o r d f ö r a n d e  E v a  E r i k s s o n  

Angående: V a r f ö r  d r a s  c y k e l s k o l a n  i n ?  

 

Vi har blivit uppmärksammade på att den populära verksamheten Cykelskolan, för barn i 

förskoleklass, inte längre kommer att bedrivas i Solnas skolor. Liberalerna tycker att detta 

rimmar dåligt med att den nya majoriteten säger sig ha höga ambitioner för Solna som 

cykelstad. 

 

Under några år har föreningen Sthlm Bike CK haft som uppdrag att lära Solnas barn i 

förskoleklass att cykla. Det har de gjort genom sitt koncept som bygger på en helhetslösning 

där de tillhandahåller både cyklar, undervisningsmaterial och specialutbildade pedagoger.  

 

Via forskning vet vi att barn inte lär sig att cykla som tidigare. Vi vet också att barn i den ålder 

som Cykelskolan riktar sig till har generellt sett mycket lättare att lära sig cykla än man har 

högre upp i åldrarna. Det är dessutom bra att från tidig ålder lära sig trafikmärken och hur du 

på ett säkert sätt rör dig i trafiken. 

 

Att lära sig cykla är visserligen inte en del i skolans kärnuppdrag (så som till exempel 

simundervisning är) men vi kan ändå se väldigt många fördelar som är kopplade till skola 

och inlärning. Om man lär sig cykla kan man själv transportera sig till exempelvis skola och 

fritidsaktiviteter. Barn och unga rör sig mycket mindre nu än tidigare och att cykla är väldigt 

bra för hälsan samtidigt som det stärker självkänslan och självförtroendet hos ett barn som 

lär sig cykla. Dessutom är det bra för miljön eftersom barnen då slipper att bli skjutsade i bil 

som ofta är alternativet.  

 

Om man lär sig cykla som barn så är det också en kunskap som man tar med dig vidare in i 

vuxenlivet. Cykel som transportmedel är relativt billigt och det finns därtill ett viktigt 

jämlikhetsperspektiv eftersom barn som växer upp i utsatta områden i mycket lägre grad lär 

sig cykla än barn i områden med högre socioekonomisk status. 

 

Sammanfattningsvis menar jag att det vore fel att dra in Cykelskolan med tanke på de 

många fördelarna med att kunna cykla och de höga ambitioner som det rödgröna styret 

säger sig ha för att utveckla Solna som cykelkommun. 

 

Jag vill därför fråga skolnämndens ordförande: 

 

1. Varför drar man in Cykelskolan för barn i förskoleklass – när det är en både populär 

och viktig verksamhet? 

 

2. På vilket sätt höjer man ambitionen att utveckla Solna som cykelkommun genom att 

dra in Cykelskolan? 

 

 

Marcus Willershausen (L) 


